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De Treffer 
klupblêd fan fuotbalferiening SDS 

Jiergong 51  nûmer 3  maart 2021 

 
 
Ynternetredaksje:  Aant Hofstra: aant@vv-sds.nl  

    Willem Wijnia: willem@vv-sds.nl 
Bestjoer:     tillefoan:    funksje: 
Willem Wijnia De Homeie 27, 8731 EC Wommels       0515-331444    Foarsitter 
Tryntsje Bouma Gabbemastraat 21, 8701EE Boalsert 06-21467278 Skriuwer 
Henk Postma Stapertstrjitte 37, 8731 CA Wommels  06-51679033  Ponghâlder 
Tjerk van der Pol Geins 5, 8731 CR Wommels 06-40614250 Foarsitter jongerein 
Syb Overal Streek 30, 8734 GR Easterein 06-33030042 Wedstrydsekretaris 
Anco Elgersma  Ysgumerweg 10, 8764 PS Dedgum 06-39805090 Ledenadministraasje 
Bauke de Boer A.Joustrastrjitte 10, 8734 GJ Easterein 0515-332555     PR en Reklame 
Jaap Toering Perk 1, 8731 AJ Wommels 06-10695193 Sen./Technyske saken 
Marco Groothof Wynserdyk 43, 8734 GE Easterein 06-10562399 Terrein/Skoalleseize 

Jongereinkommisje:  funksje: 
Tjerk van der Pol               Foarsitter 
Marjo Groothof                Algemien lid  
Lize Schuurmans               Algemien lid 
Anneke Gaastra               Algemien lid 
Sippie Sijbesma               Algemien lid    

 
E-mailadressen:   
Foarsitter@vv-sds.nl  => Willem Wijnia 
Ponghalder@vv-sds.nl  => Henk Postma  
PRcommissie@vv-sds.nl  => Bauke de Boer 
Wedstriidsekretaris@vv-sds.nl  => Syb Overal 
Ledenadministraasje@vv-sds.nl  => Anco Elgersma 
Sekretaris@vv-sds.nl  => Tryntsje Bouma 
TC-foarsitter@vv-sds.nl   => Jaap Toering 
Foarsitter-jeugd@vv-sds.nl  => Tjerk van der Pol 
Accommodatie@vv-sds.nl  => Marco Groothof 
  

Sponsor- c.q. PR-kommisje 
Bauke de Boer    Shirtsponsoring  (PRcommissie@vv-sds.nl) 
Hendrik Engbrenghof  Treffer en webside    
Ype Tiemersma   Reklamebuorden en  Freonen fan SDS 
Johan Postma & Igor Kalinowski  Wedstriidstipers SDS 1 

Redaksje: Adres:                                tillefoan: 
Tryntsje Bouma Gabbemastraat 21, 8701EE Boalsert 06-21467278 
Metsje Huitema Swingoerd 33, 8731 CV Wommels  0515-333295 
Willem Wijnia De Homeie 27, 8731 EC Wommels   0515-331444 
Tjerk van der Pol Geins 5, 8731 CR Wommels  06-40614250 
Fakatuere 
Gastskriuwers; Aant, Jan, Steven, Habtamu en Kees. 
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Wedstrydsekretariaat  
Senioaren, seal en de jeugd: 
Syb Overal,Streek 30, 8734 GR Easterein, tel: 06-33030042 
Skiedsrjochterkoördinator: 
Enne-Johannes Bruinsma, De Singel 12, 8734 HR, Easterein 06-29974138 

Akkomodaasje: 
Sportpark ñDe Skoalleseizeò, ôt Heechhiem 11, 8734 GS Easterein, tel. 0515-331700 
(SDSkantine@gmail.com) 

Fersoarging terrein: tillefoan: 
Andries Stuiver   A.Joustrastrjitte 4, 8734 GJ Easterein 0515-332872 

Fersoarging materialen: 
Klaas de Haan, Klaas Overal, Lolke Bouma en Willem Twijnstra  

Konsul: 
Pier Faber ôt Heechhiem 3, 8734 GS Easterein 0515-331750 

Aktiviteitenkommisje:  
Wa mar wol! 
 
Bankrelaasje: NL60RABO0349501033  Rabobank Sneek ïZuidwestFriesland. 

 
Ferieningsnûmer KNVB:   BB BG 32H 

 
Korrespondinsje besoarging Treffer: Tillefoan: 
Easterein: Hester Hiemstra, Skoallestrjitte 10, 8734 GM, Easterein ééééé 
  K. en H. Meijer,  Wynserdyk 19, 8734 GE Easterein       0515-332278 
Wommels:           Fam. Sytsma, Roede 27, 8731 CT Wommels   0515-332905 
 Fam. Boonstra, Hofkamp 14, 8731 BV Wommels 0515-331615 
Itens/Hinnaard: Sjoerd Boonstra,  Hearedyk 59, 8735 HP Itens 0515-332457 
Reahûs/Turns/Hidaard:  Fam. Gerbrandy, Sanleansterdyk 24, 8736 JB Reahûs 0515-332910 
Spannum: Hendrik Eringa, Wijniastrjitte 4, 8843 KM Spannum 06-52282533 
Winsum: Sybren Wassenaar, Hege Terp 13, 8831 XT Winsum 0517-341886 
Kûbaard: Auke Eringa, De Ljurk 13, 8731 EJ Wommels 0515- 332649 
Oare plakken: Metsje Huitema, Swingoerd 33, 8731 CV Wommels 0515-333295 

Kontribúsje(per 1/1/2020) : 
 Senioren fjildfuotbal:                                         ú 70,-    it  healjier 
 Senioren sealfuotbal: ú 49,-  it  healjier  
 Junioren O19 en O17: ú 55,-  it  healjier 
 Junioren O15: ú 46,-  it  healjier 
 Pupillen O13 en O11: ú 38,-  it  healjier 
 Pupillen O9: ú 33,-  it  healjier 
 Foar de jongerein jildt fanôf it twadde bern 20% koarting 
Dizze kontribúsjebedragen binne eksklusyf de bijdrage foar it kleanfûns. Dizze 
betreft foar senioarenleden ú6,- en junioarenleden ú5,- per heal jier. 
By de earstehealjiers-kontribúsje wurdt ek ú6,- foar de Grote Clubactie ôfskreaun. 
Dizze 2 lotten krije je fan je leider en kinne efentueel je ferkeapje. 
 
Tagong wedstriden earste ©lvetal ú 3,-  Dêr sit dan in programmaboekje bij.  
Foar leden, sponsers en freonen fan SDS is de tagong fergees.  
In programmaboekje kostet foar leden, sponsers en freonen fan SDS ú1,-.  

Mei it nûmer fan it programmaboekje meitsje je kans op drûge woarsten. 
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Freonen fan SDS 

Foar  ú 50,- yn it jier  wurde jo Freon fan SDS.  Jo krije d°rfoar ¼s klupbl°d, ñde Trefferò, fergees 

tastjoerd, jo komme op it óFreonenboerdô en jo hawwe by kompetysjewedstriden fan ús earste 
âlvetal frij tagong. Foar nijere ynljochtings kinne jo skilje mei  Bauke de Boer 0515-332555 

Stipers 

Mear ynformaasje by Bauke de Boer (0515-332555) 

Oanmelding nije leden: 
Aspirant jongereinleden, aspirant senioren (fjildfuotbal) en aspirant sealfuotballers kinne 

harren oanmelde/ôfmelde fia de webside www.vv-sds.nl fia ñoan-/ôfmeldeò. 
Njonken in oanmeldingsformulier moat ek in kopy fan in offisjeel legitimaasjebewiis (mei pasfoto) 
ynlevere wurde. 
By fragen kinne je kontakt opnimme mei Anco Elgersma. 

Ôfmelde: 
Under de kop oan-/ôfmelde stiet ek de link foar as je je spitich genôch ôfmelde moatte/wolle 
Allinich op dizze wize kinne jim ôfmelden wurde (dus net fia in lieder of sa) 
Hjirfoar binne  twa data: foar 1 maaie en foar 1 desimber. 
By te let ôfmelde moat der noch foar in heal jier betelle wurde, dit is omdat SDS dan ek jild ôfdrage 
moat oan de KNVB. 
 

De lêste ynleverdei foar kopij foar it folgende nûmer is: 

maaie 2021 
Jo kinne de kopij ynleverje by ien fan óe redaksjeleden. 
Leafst oer de E-mail. 
E-mail adres : detreffer@vv-sds.nl 
  

mailto:detreffer@vv-sds.nl
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Fan de Trefferredaksje 
Hjir foar jim wer de nijste Treffer. Noch altiten wurdt der  folút fuotballe, mar dat 
wol net sizze dat der neat oer SDS of it fuotbaljen te skriuwen is. Dit kear in 
petear mei SDSôer om ¼tens, Johannes Tichelman, fruitmandsjes foar Lourens 
van der Pol en Henk Mulder, de kollum fan Kees, wer in âlde en in hiele âlde 
doaze, hite nútsjes, Jelke Sijbesma by sc Cambuur, Rudmer Jesse Joustra dyôt 
yn Persoanlik ferteld wat hy allegear leuk en minder leuk fynt, in 
kraammandsje foar Jort, in ynteressante stelling foar ús eksperts en noch folle 
mear. Sels fyn ik it sa moai dat wy yn dizze Treffer oer de takomst skriuwe 
kinne en dat ús gastskriuwers Jan Hiemstra en Aant Hofstra sa moai skriuwe 
oer it ferline fan SDS.Dat is wat ús úteinlik ferbynt; SDS. 
Yn dizze Treffer dêrneist net allinnich in oprop nei âlde Treffers, mar ek in 
oprop nei âlde teamfotoôs fan SDS. It soe dochs alderaardichst as wy folgend 
jier mei it 75-jierrich jubileum in hiele bult ©lde teamfotoôs sjen litte kinne mei de 
nammen fan de ôfrûne 75 jier? Miskien hawwe jim noch wat op souder lizzen?  
Wy sjogge der nei út! Mar in soad lêswille tawinske en bliuw sûn! 
(WW) 
 

SDS'er om útens In kraammandsje 
bringe by Jort 

Klaas Overal 70 jier 

 

  

side 8 

 

side 21 
 

side 30 
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Fan it bestjoer  

Wat sjogge wy der nei út om wer frijút te fuotbaljen. De 
KNVB is drok dwaande om de Regiocup te organiseren. Wy 
hawwe by de KNVB oanjûn dat wy dat graach mei vv Heeg, 
vv Scharnegoutum en vv Nijland dwaan wolle. It muoit ús al 
tige dat as it allegear trochgiet dit heechstwierskynlik noch 
sûnder supporters barre moat. Dit wylst sy der sa nei 
útsjogge en in part dan mooglik al faksineard is. Wy as SDS probearje binnen 
de rigels safolle as mooglik te organiseren. Wy binne dan ek bliid dat der eltse 
sneon fuotballe wurdt op it sportpark.  
Wy sjogge alfêst út nei folgend seizoen. Trainer Douwe Posthuma is al drok 
dwaande de seleksje klear te meitsjen foar folgend seizoen en kin troch it 
trainen fan de ûnder de 26 moai sjen wat de jongens út de JO19 kinne en ek 
dy fan SDS 2. Spitich is dat Akke-Rixt Zijsling as trainster stoppet by de Vr.1. 
Wy sille op syk nei in geskikte ferfanger. Akke-Rixt hat har jierren ynsetten foar 
it frouljusfuotbal by SDS. Hjir wolle wy har tige foar betankje.  
Foar de jeugd binne wy foaral op syk nei frijwilligers. Sjoch hjirûnder it stikje 
fan de jeugdfoarsitter. Hooplik kinne jim iets foar ús betsjutte. Wy dogge it 
úteinlik mei ús allen! 
Bliuw sûn! Wy misse jim! 
 
Ut namme fan it SDS-bestjoer, Willem Wijnia  
 

Fan de jeugdkommisje  

Veel handen maken licht werk 
Onze jeugd zoekt betrokken vrijwilligers 
die de club vooruit helpen 
SDS  is een club van ouders, spelers en oudspelers die 
alle werkzaamheden delen. SDS staat voor: Sterk door 
Samenspel, maar ook door Samenwerking! We zorgen samen voor het 
bestuur, de trainingen, het leiden van een team op zaterdag, het jeugdbestuur, 
scheidsrechters, de materiaalmannen en de veldverzorgers en zo kan ik nog 
wel even door gaan. 
De grote zelfredzaamheid zorgt voor de laagste contributie van voetbalclubs in 
de sudwesthoeke.  Maar ook voor veel activiteiten voor de teams. Ondanks 
corona wordt er elke zaterdag door de jeugd gevoetbald. Achter de schermen 
worden de teams voor volgend jaar alweer ingedeeld. De velden en boxen 
liggen er prima bij. Er is door acties geld opgehaald om alles goed draaiende 
te houden. Kortom, de club leeft! Het samen dragen van de club, levert veel 
plezier en voldoening op, niet onbelangrijk! 
 
Automatisch komen we dan bij een belangrijk punt. 
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We willen graag de taken die er liggen met nog meer ouders, spelers en oud 
spelers delen. Iedereen kan meedoen, want we kunnen alle vaardigheden 
gebruiken.  Door natuurlijk verloop zijn er diverse taken vacant vanaf 
september. Bovendien willen we alle commissies versterken, waardoor het 
takenpakket op meerdere schouders kan rusten.  
We doen dezer oproep op papier omdat we jullie door de corona maatregelen 
bijna niet meer tegenkomen op de Skoalleseize en we jullie dus niet even 
letterlijk aan de mouw kunnen schudden. Concreet zoeken we voor de 
jeugdcommissies meerdere vrijwilligers:  
 
Een jeugdvoorzitter   
Taken: Coördineren van zaken die met de jeugd te maken hebben, uiteraard in 
samenspraak met jeugdcommissie en hoofdbestuur. Je bent aanspreekpunt 
voor het hoofdbestuur, waar je ook zelf onderdeel van uitmaakt,  en de 
technische commissie.  
Hou je van delegeren, verbinden en van verantwoordelijkheid nemen en 
samen de club verder helpen? Dan ben jij geschikt!  
 
3 algemene jeugdcommissieleden:  
Organiseren van diverse activiteiten voor de jeugd: toernooien, seizoens-
opening en afsluiting, voetbalclinics  enzovoort.  Bij toerbeurt de bezoekende 
clubs ontvangen op zaterdagmorgen. Neerzetten van beleid voor de jeugd en 
oplossen van uitdagingen die we gedurende het seizoen rondom de jeugd 
tegenkomen.  Als commissielid zorg je, kortom voor plezier bij de jeugd.   
  
Een voorzitter technische commissie jeugd:  
Ben je specifiek geïnteresseerd in het technische aspect van het voetbal? 
Weet jij een goede balans tussen presteren en recreëren in beleid om te zetten 
met de andere technische commissieleden? Dan vorm je samen een goed 
team om een optimale teamindeling te maken en de juiste trainers/leiders voor 
de teams te zetten!  
 
3 leden technische commissie jeugd:  
1 voor het meiden voetbal 
1 voor de jongste jeugd tot 10 jaar 
1 algemeen lid 
 
Vind jij het leuk om de uitdaging rondom de indelingen per leeftijdscategorie op 
te pakken? Uiteraard samen met de voorzitter en de andere commissieleden. 
En vind je het een uitdaging om plezier van spoelers te verhogen, maar ook de 
prestaties van de jeugd te verbeteren? Dan ben jij geschikt als lid technische 
commissie jeugd! 
Tijdsinvestering 
Dit hangt uiteraard van de taken af:  
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Het jeugdbestuur komt maandelijks één keer maximaal een uur bij elkaar. Het 
hoofdbestuur elke maand een avond. Dit duurt wat langer dan een uur, maar 
daar is het beroemde napraten mede debet aan. De technische commissie 
komt vanaf februari een keer of vier samen. Daarnaast is er tijd nodig om met 
leiders en trainers van het lopende seizoen te inventariseren welke speler het 
beste in welk team past.  Het met elkaar zoeken van geschikte trainers en 
leiders kan afhankelijk van het aanbod nog extra tijd vragen. Ook hier geldt 
weer, hoe meer mensen meedoen, hoe lichter de taken voor de 
commissieleden worden.   
Uiteraard zijn we ook voor volgend seizoen alweer op zoek naar ouders 
die teams willen leiden en/of trainen. 
Wil je meer info over de taken of wil je je meteen aanmelden? Neem dan 
contact op met één van de commissieleden: 
 
Commissie jeugd 
Marjo Groothof 06-40826756 
Anneke Gaastra 06-06-12897631 
Lize Schuurmans 06-38359931 
Sippie Sybesma (coördinator nije SDSôers (allochtone spelers)) 06-37437568 
Technische commissie jeugd:  
Lieuwe Vriesema 06-11083652 
Wesley Hoitinga 06-15499631  
Of uiteraard met mij: 
Tjerk van der Pol, voorzitter beide commissies: 06-40614250 
 

Op syk nei âlde Treffers 
Wy binne noch altiten dwaande om ús Trefferarchyf kompleet te krijen. De 
measten binne al werom te finen op de SDS-side.  

Dit stiet ûnder: www.vv-sds.nl-klupynfo Hjir steane hast alle Treffers fan 

1970-1999 en alle Treffers fan 2000 oant en mei no. 
Wy hawwe se dus noch net kompleet. Sa misse wy ûnder oare nûmer 1 en 2. 
Soe der noch immen earne op souder, yn de kelder, yn de klús of yn in âld sok 
dy earste eksimplaren hawwe? Wy hoopje it!  
Dizze Treffers misse wy noch: 
- Treffer novimber/desimber 1980 - Treffers út 1978 
- Treffers út 1977    - Treffer nûmer 9 1974 
- Treffer nûmer 10 1974  - Treffer nûmer 8 1973 
- Treffer nûmer 6 1972   - Treffer nûmer 5 1972 
- Treffer nûmer 3 1971   - Treffer nûmer 2 1970 
- Treffer nûmer 1 1970  
 
Hawwe jim noch saôn âlde Treffer lizzen, nim dan kontakt op mei Aant 
Hofstra fia de mail: sds-nijs@home.nl. 

http://www.vv-sds.nl-klupynfo/
mailto:sds-nijs@home.nl
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SDSôer om ¼tens;  
Johannes Tichelman 

Ald-SDSôer Johannes Tichelman melde him 
koartlyn oan as Freon fan SDS. Yn de jeugd hat 
Johannes altiten by SDS balle, mar doe ôt hy 
studeren gie yn Grins gie hy dêr ek fuotbaljen. Mei 
de kryst sealballet hy noch altiten mei SDS mei 
oan it krystsealtoernoai yn Frjentsjer en is dan 
altiten tige nijsgjirrich nei wat der allegear by SDS 
bard. Wy binne wol benijd hoe ýt it no mei him is 
en as hy ek noch wat fuotballet en sa. Foar safier 
mooglikéé 
Wy namen kontakt mei him op.  
 
Hoe is it mei dy? 
Met mij gaat het prima. De Corona crisis is natuurlijk klote, maar ik probeer de 
voordelen ervan in te zien. Ik heb net een huis gekocht en heb nu de tijd om 
thuis een beetje te rommelen. Bovendien heb ik een pooltafel in de woonkamer 
staan, ik verveel me in ieder geval niet!  
 
Wêr wennesto no, wat foar wurk dochst en hast ek in relaasje en sa? 
In augustus ging mijn relatie uit, we woonden samen vlakbij de Kuip. We 
hebben het huis opgezegd en ik moest weer iets voor mezelf vinden. Toevallig 
stond mijn vorige woning te koop en ik kreeg van mijn voormalige huisbaas de 
eerste optie en heb het meteen gekocht. Daar heb ik wel geluk mee gehad, 
een betaalbare woning vinden in de Randstad is lastig. Mijn maat Jelle uit 
Workum woont bij me in, beregesellich!  
Ik werk als sportleraar op het voortgezet speciaal onderwijs, een cluster 4 
school. De doelgroep bestaat uit leerlingen met ernstige gedragsproblemen of 
psychiatrische stoornissen. Het is mooi om deze leerlingen door middel van 
sport vertrouwen te geven en gewoon lekker samen te sporten. Je moet veel 
geduld hebben met dit werk en de manier waarop je een leerling benadert is 
belangrijk. Je gaat bijvoorbeeld anders om met een angstige autist dan met 
een trots Antiliaans jongetje met een alleenstaande moeder. Puur door 
ervaring op te doen leer je dat steeds beter, maar moeilijke momenten horen 
bij het werk.  
 
Wy fine it altiten in aardichheid dasto noch altiten meigiest nei it  
krystsealtoernoai yn Frjentsjer. Sealfuotballesto oars ek noch? 
Nee ik speel niet meer in de zaal bij een club. Wel werk ik in een gymzaal en 
voetbal ik vaak met mijn leerilngen. Tussendoor veel gepiel met de bal 
natuurlijk. Een wereldbaan wat dat betreft.  
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Fuotballest überhaupt noch? 
Ja ik speel al een paar seizoenen bij Neptunus-Schiebroek in een 
vriendenteam. Ik leerde een paar gasten kennen in de kroeg en ben in hun 
team beland. Toen is eigenlijk mijn sociaal leven in Rotterdam een beetje 
begonnen. Freek en Hjalmar hebben we erbij gehaald, die komen iedere 
zaterdag met de auto naar Rotterdam om te ballen. De doelpunten worden 
door SDSôers gemaakt. 
 
Yn dyn tiid fuotbalden der in hiel soad Kûbaarders by SDS. Hoe kaam dat  
sa? 
Ten eerste waren er in die tijd simpelweg veel kinderen in Kubaard, de 
basisschool stond in bloei. Helaas bestaat de basisschool vandaag de dag niet 
meer. In Kubaard hebben we natuurlijk een heel mooi sportveld en als daar 
iets gebeurde, hoorde of zag je dat meteen en ging je eropaf. Als Job 
meedeed of het veld was te nat speelden we op het schoolplein. We speelden 
altijd buiten, dat computer gedoe is gelukkig net na onze generatie pas 
losgebarsten. Volgens mij heeft Meinte Wesselius toentertijd een leuk stuk 
over voetballend Kubaard gemaakt voor de Treffer. Toevallig kwam ik dat stuk 
laatst nog tegen bij mijn ouders. 
 
Do giest yn in tiid fuort by SDS doe ôt eins net ien te studeren gie, mar nei 
dy gienen ek al gau mannen as Hjalmar Ruiter, Freek Tichelman, Martin 
Rienstra, Jacob van Wieren, en sa te studeren gienen yn Grins. It liket of 
seagen sy troch dy dat de wrâld wat grutter wie as SDS en omkriten. Hoe 
sjochsto dat? 
Ik denk dat dat wel meevalt. Wel heb ik altijd geprobeerd vrienden naar 
Groningen te krijgen om de boel een beetje bij elkaar te houden. Uiteindelijk 
konden we ook een vriendenteam beginnen, mooi was dat. 
 
Tsjintwurdich is der in SDS-auto. Hie SDS dy yn dyn tiid hân hiesto dêr 
dan ek gebrûk fan makke? 
Dat denk ik wel. Sterker nog, We hadden op een gegeven moment het plan om 
met een groepje vanuit Groningen weer te gaan spelen bij SDS. Freek, Jacob 
en ik wilden wel, maar het kwam niet echt van de grond. Een auto delen kwam 
toen ook even ter sprake. Vanwege de afstand en te weinig animo zijn we toch 
maar bij de Vogels gebleven.  
 
Komst dizze kant ea ek wer op te wenjen? 
Dat vind ik moeilijk te zeggen. De komende jaren zit ik hier nog goed. Als ik 
weer een relatie zou hebben en ooit kinderen krijg, zou ik ik wel willen dat ze in 
Friesland opgroeien. Maar ja, de frau moet dat dan ook willen enzo.. ergens 
hoop ik het wel, maar je weet niet hoe je leven gaat lopen.. 
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SDS F3 kampioen 1994-1995:  
Steand: Leidster Sietske Okkema, Korné Boekholt, Simon Kooistra, Johannes 
Tichelman, Bote Strikwerda, Timen Vermeulen, trainer Tinus Hoekstra. 
Op hurken: Piter Kool, Eeltje Postma, Wabe Tijmersma, Joutsen Okkema en 
neist de goal fêste supporter Job Tichelman. 
 
Hoe sjochsto werom op dyn tiid as fuotballer by SDS? 
Ik kijk met heel veel plezier terug op mijn tijd bij SDS. In de kindertijd 
voetbalden we elke dag en Simon Kooistra werd opeens lid bij SDS. Toen 
wilde ik dat natuurlijk ook. Het leuke was dat je dan ook andere 
voetbaljongetjes uit andere dorpen leerde kennen. Ik speelde bijvoorbeeld veel 
met Bote in Spannum, heerlijk gevoetbald met de gebroeders Tijmersma enzo. 
In mijn puberteit was de motivatie er wat minder, maar in de Aôtjes kwam het 
plezier weer helemaal terug! 
 
Wat wie dyn hichtepunt as fuotballer by SDS? 
In het tweede jaar van de Dôtjes hadden we een heel sterk en mooi voetballend 
team, echt een 4-3-3 syteem over de flanken. We kwamen toen ver in de 
beker, de kwarfinale als ik het me goed herinner. We speelden toen tegen 
Olympia 28ô uit Hasselt. Er stond veel publiek langs de kant, dat maakte veel 
indruk op me. De eerste helft was voor ons. Jelmer Posthumus maakte de 1-0, 
eigenlijk hadden we er meer moeten maken. Na rust werden we overlopen, ze 
waren een maatje te groot. Volgens mij werd ik in dat jaar gescout door 
Heerenveen. Het seizoen als geheel was gewoon super! 
 
Skouten dus troch sc Heerenveen! Hoe lang hasto dêr fuotballe? En 
binne der noch talinten fan dyn lichting letter trochbrutsen? 
Dat is iets minder lang dan 3 seizoenen geweest. Ik heb 1 jaar bij de 
voetbalschool op woensdagmiddag gespeeld en 2 seizoenen bij de Ctjes. 
Toen ik bij de voetbalschool zat, speelde ik wel nog bij SDS in de C1 met 
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Robert Hoekstra als trainer. Samen met Albert Zonderland mocht ik door naar 
de Ctjes van Heerenveen. Voor een jochie is dat een droom die uitkomt. Ik heb 
er veel geleerd, maar ik vond het minder leuk dan ik had gehoopt. Tijdens het 
2e seizoen Ctjes begonnen dingen me tegen te staan. De sfeer was er een 
beetje opgefokt en ik was niet bezeten genoeg. Volgens mij heb ik na een 
vervelende training mijn vader laten bellen dat ik niet meer kwam. Het was niks 
voor mij. Vervolgens was ik een paar jaar voetbalmoe, achteraf gezien had ik 
misschien bij SDS moeten blíjven... of met Erik bij Cambuur was denk ik 
gezelliger geweest. 
Geert Arend Roorda was met afstand de beste en mooiste speler. Jammer dat 
hij het niet verder heeft geschopt vanwege een knieblessure.. Reza 
Ghoochannejhad was ook wel goed, maar had niet gedacht dat hij zo ver zou 
komen. Die gozer heeft gewoon op een WK tegen Messi gespeeld, voor Iran. 
 
Binne der ek djiptepunten by SDS west?  
Haha jazeker. Toen ik in de Bôtjes speelde was ik een ongemotiveerde 
blowende puber. Timen Vermeulen, Hjalmar Ruiter en ik zaten liever in de 
coffeeshop te blowen en te poolen dan dat we op het trainingsveld stonden. 
We zijn dat jaar zelfs gestopt met voetballen. In het jaar dat we helemaal niet 
voetbalden kwamen we Klaas de Haan tegen op de Oosterender feesten en hij 
vond het maar niks dat we maar een beetje stonden te roken en niks meer aan 
voetbal deden. We maakten een dolletje en zeiden dat we wel weer lid zouden 
worden. Klaas liet er geen gras over groeien en stond de volgende dag op de 
stoep met aanmeldingsformulieren. Ik ben Klaas daar nog steeds dankbaar 
voor, we hebben daarna twee hele mooie A-jaren gehad met o.a. Freddie 
Scheltema, Marco Hoekstra en Klaas de Haan. 
 
Hoe sjochsto no as bûtensteander nei SDS? 
Ik ken het SDS van nu niet zo goed eerlijk gezegd. De nieuwe kantine en het 
kunstgras zijn een beetje van na mijn tijd. Ik heb altijd het idee dat de club 
bestaat uit een hechte gemeenschap en dat SDS belangrijk is voor de 
omgeving. Altijd knap gevonden dat SDS ooit 1

e
 klasse heeft gespeeld. Die 

lichting was goed trouwens, ik hoorde dat ze weer samen spelen. Dat soort 
dingen vind ik mooi.  
 
Hoe is it mei dyn bruorren Job en 
Freek? 
Met Job en Freek gaat het goed. Job is 
volop bezig met een jeugdfilm. De film 
gaat over een voetballend jongetje dat in 
een rolstoel beland. Het speelt in 
Rotterdam en er zit uiteraard een vleugje 
Feyenoord doorheen. Freek is lekker 
aan het vissen, sporten met vrienden en natuurlijk achter de vrouwen aan.  
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Sjogge wy jim ynkoarten ek wer ris efkes del kommen by SDS as it 
fuotbaljen wer los is? Wy ferwachtsje jim sawisa by it jubileum folgend 
jier. 
Zeker! Wij komen een biertje drinken. Is er ook een toernooitje met het 
jubileum?  
 
En komt it ea wer goed mei Feyenoord? 
Ja natuurlijk! Volgend jaar worden we kampioen. Vraag maar aan Floris 
Hiemstra en Jelmer Posthumus.  
 
Binne de Fryske froulju net folle knapper as dy yn Rotterdam? 
Veel vrouwen in Rotterdam dragen een hoofddoek en drinken geen bier. 
Natuurlijk zijn Friese vrouwen veel aantrekkelijker! 
 
As lêste noch efkes: hoe sjocht dyn SDS-superalve der út: 
                                        Jaap Toering 
Tsjeard Halbersma         Floris Hiemstra                           Piter Kool 
                        Erik Haitsma 
                                         Mark Postma      
Tsjipke K. Okkema                                                  Harm Stremler  
                                     Johannes Tichelman 
Jelmer Posthumus                                                Robert Sybesma 
Trainer/Coach: Freddie Scheltema 

 
SDS A1 2004-2005: Steand: Leider Klaas de Haan, Arjan Posthumus, 
Johannes Tichelman, Bote Strikwerda, Sjoerd Rispens, Geert Dijkstra, Pytrik 
Hiemstra, Hjalmar Ruiter, Timen Vermeulen, Jelte de Boer. 
Op hurken: Johannes Abma, Feiko Broersma, Redmer Strikwerda, Arjan van 
Putten, Jelmer Posthumus, Thierry de Vreeze, Erwin de Boer. 
Tige by tige, Johannes!                 (WW) 
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Hite nútsjes 

 
Alles yn óe heak? 
Alles ynôe winkelheak jong! Mei dy ek? 
 
Sa noflik as wat! 
 
Kinst de Koroana noch wat bûten de doar hâlde? 
Oant no ta al. Tige bliid mei want it liket my gjin feest. Hoe is dat by dy? 
 
Hjir by ús thús giet it knap. It sil fêst skele dat ik al ynenten bin. Ik haw al wat 
familie h©n dy ót it slim te pakken hienen. Ek d°r wie ien fan de fjouwer wol 
ynenten. As je der goed omtinke kinne je de Korona aardich bûten de doar 
hâlde, mar je moat foaral in bult gelok hawwe, want je kinne it samar krije. Ik 
haw de bêrn al ferbean om oan winkelkarkes en doarkrukken te slikjen. 
 
Liket it dy ek sa noflik om as 27+ôer yn in groepke fan 4 te fuotbaltrainen? 
Mwah, mei 2 tsjin 2 hast gjin mooglikheid om dy even lekker te ferskûljen en te 
bekommen fan it wykein as in enerzjyslurpende aksje. Al is it fansels wol in 
begjin nei mear en dat is posityf! 
 
Dy Regiocup is troch de KNVB wol aardich betocht om ót je dan tsjin 
klups út de regio balje en dat ek aardich is foar it publyk, mar hat dit 
daliks dan wol sin as der dochs gjin 
publyk by mei? 
It hat altyd sin, mei as sûnder publyk. De 
spilers moatte spylje en dan sjogge we 
wol wannearôt we wer sjen meie. 
 
No hawwe wy elk 4 kaarten foar it EK. Twa poulewedstriden fan Nederlân 
en de heale en de finale as Nederlân der yn komt. Sjochsto it wat sitten 
dat dit allegear trochgiet? 
Foar de wedstriden yn de Arena is der noch hoop. In ritsje Ingelân wurdt in oar 
ferhaal tink. Mar ja, oer in pear moannen kin de wrâld der wol hiel oars by 
lizze. 
 
Wat tinkst? Hellet Virgil van Dijk it EK? 
Jawol, mar net as fuotballer. 
 
It liket wol of ûntstjit der yn it betelle fuotbal in nije trend. As je flirte mei 
in mooglike nije óleafdeô dan wurde je tsjintwurdich lyk op strjitte setten. 
Sjoch mar wat der bard mei Arne Slot, Gerry Hamstra en miskien ek wol 
Ihattaren. Wat fynsto hjir fan? 

ñIt hat altyd sin, mei as 

s¾nder publykò 
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Ach ja, faaks is der mear oanôe h©n. It giet oer safolle mear as allinnich flirte. 
Yn de fuotbalwrâld is men sawiesa jaloersk oanlein, dus ien blik kin grutte 
gefolchen ha. Hoe is dat by dy as dyn frou 
nei in oare man sjocht? 
 
Sjen mei..... Oankomme net....... 
 
Sjochsto ek sa ut nei dé Derby takomme seizoen? 
It soe fantastysk wêze as it nije fuotbalseizoen begjint mei dé derby; sc 
Heerenveen ï sc Cambuur. Foar it earst wer yn it fuotbalstadion en dan saón 
affysje. Ik wit net as ik it dan drûch hâld. De folgende deis mar frij nimme. 
 
Hast dyn seizoenskaart fan sc Heerenveen al ferlingt? 
It stie my wat tsjin om de seizoenkaart te ferlingen neidat sc Heerenveen de 
heale finale fan de beker helle hie. Dat is foar my namelijk absolút gjin ekstra 
reden om in seizoenkaart by sc Heerenveen te keapjen. Wy binne der yn goeie 
en minder goeie tiden. It is dan ek net de fraach as ik wer in seizoenkaart nim, 
mar wannear ik it sc Heerenveen ferklap. 
 
Ik betraapje my der op dat ik hieltiten minder fuotbal sjoch op tillefysje. 
Ajax yn de Europa-League muoit my tige, sc Heerenveen yn de 
kompetysje folgje ik ek, Ajax yn de kompetysje wurdt al dreger, mar de 
Champions League sjoch ik op it stuit hielendal net. Hoe hasto dat? 
Ja man, dat is by my itselde. De ôfrûne tiid ha wy us fansels ek ûnderdompelje 
kinnen yn de polityk sadat we in ferstanniche kar meitsje koenen foar yn it 
stimhokje. Fuotbal sûnder publyk is as in bierglês sûnder bier wurden. It slacht 
wat dea. Dat wylst ik dêr foarrich jier om dizze tiid hiel oars oer tocht, doe wie 
ik al bliid dat der uberhaupt live sport op it skerm wieé.Tiden hawwe tiden. 
 
Sjochsto ek sa út nei it W(ommelser) K(ampioenskip) fant simmer? 
Absolut! Al bin ik al wat benaud nei de ynbring fan de jeugd. Se binne elts 
wykein yn Wommels op strjitte oan it baljen en leare dêr allegear nijerwetse 
technyken dyôt wy net mear byh©lde kinne bink bang. 
 
Der geane wat geruchten oer in online pubkwis by SDS. Hasto der wat 
fan heard? Iets mei de mannen fan Fuotbal Ynsicht? 
Dat liket my sterk. Dy klup bestiet net mear. De listlûker hat nei ferskate 
reanimaasjepogingen de stekker der út lutsen. Dat soenen mear listlûkers 
dwaan moatte sjoen de utslach fan de ferkiezingen trouensé. 
 
Bisto ek sa bliid dat der wer in snackbar yn Wommels is? 
Seker witte! Ik haw sels net safolle mei snacks, al is it altiten better as drek op 
de rúten en karbidknallen midden yn de nacht. Jou mei mar hite nútsjes!  
 

ñSjen mei.....  

Oankomme net.......ò 
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Poiesz-jeugdsponseraksje  
 
Wy binne der tige wiis mei dat SDS dit 
jier alwer meidwaan mocht oan de 
Poiesz-jeugdsponseraksje. De aksje 
duorret noch oant 11 april. 
 
As je boadskippen by de Poiesz yn 
Skearnegoutum helje dan krije je by 
eltse ú10,- oan boadskippen in muntsje. 
By spesjale produkten krije je ekstra 
munten. As je dizze munten yn de SDS-
koker dogge dan krijt SDS op it ein fan 
de aksje in bedrach fan de Poiesz. Dit is 
om leuke dingen foar de jeugd te dwaan 
lykas de slotjûn te organiseren en 
materiaal lykas lytse goaltsjes oan te 
skaffen. 
 
By de foarige Poiesz-sponseraksjes 
kaam de in ploegje SDS-jeugd altiten in 
sneon nei de Poiesz yn Skearnegoutum om klanten te óhelpenô om de munten 

yn de SDS-koker te dwaan, mar y.f.m. de 
Koronamaatregelen is dat no net mooglik.  
 
 
 
 
Vera fan Harm-Auke Dijkstra hie in bult druven helle om 
ekstra munten te krijen om SDS te stypjen. Tige by tige! 
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In fruitmandsje bringe by Lourens van der Pol 
 
Lourens van der Pol rûn al in skoft mei 
knibbelproblemen en hat de Koronatiid oangrepen om 
spikers mei koppen te slaan troch him operere te litten. 
Wat mankearde der no eins oan de knibbel en hoe giet 
it herstel. 
 
Wêr hiest lêst fan?  
De rjochter foarste krúsbân  
 
Hoe hast dat sa krigen?  
Yn de tarieding fan it seizoen 2020/21, een oefenwedstryd tsjin Ryptsjerk. Nei 
10 minuten moest ik ynfalle, Mei een lange wurkdei en een slechte warming-up 
yn de fuotten foel ik nei welgeteld 0 balcontacten en 50 seconden spyljen ut 
trochdat myn knibbel stean bleaun mar myn liif de oare kant op woe.  
 
Fernaamdest doe lyk dat it mis wie?  
Ik fielde in knap yn de knibbel, dus ik hie wol myn fermoedens dat it wolris 
goed mis wêze koe. 
 
Do hast dy no operere litten? 
Op 6 jannewaris koe ik terjochte yn Naarden by Bergman Clinics, dêr bin ik 
holpen troch de orthopedisch sjirurch fan ûnder oare Ajax en de KNVB. De 
orthopeed hat in stikje ut myn hamstring helle en ferwurke tot nije krúsbân. 
 
Hoe giet it mei dyn herstel?  
Ynmiddels rin ik wer folledig sûnder hulp fan krukken. De earste 6 wiken 
moatte je altiten mei krukken rinne mei dizze yngreep. Fierder giet it herstel erg 
goed! 
 
Giest ek nei de fysio en sa?  
Myn fysiotraject doch ik by fysiopraktyk Daadkracht yn Snits, foarhinne Fysio 
0515. Hjir gean ik 2x yn de wike een oere hinne. Hjir train ik samen mei myn 
fysio Jari oan it opbouwen fan myn spierkracht, de coördinatie fan de knibbel 
en de conditie fan de knibbel. Allegear rjochte op it fuotbal natuurlijk. 
 
Wannear ferwachtesto wer op it fuotbalfjild te stean?   
As it herstel sa troch giet, dan bin de ferwachtingen dat ik yn augustus wer 
begjinne kin mei trainen. Yn Januari 2022 hoopje ik dan wer folledich mei te 
spyljen mei de wedstriiden. 
 
Wy hawwe fernaam dasto tsjintwurdich yn Easterein wennest. Is de 
thússoarch dêr better as yn Wommels? 
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De thússoarch is absoluut net better yn Easterein, ik moat it hjir namelijk 
allegear sels oplossen! Ik wenje inderdaad sûnt 1 Februari yn Easterein oan it 
Skilplein, flakby it fuotbalfjild. De foornaamste reden hjirfoar is natuurlijk dat ik 
snel thus bin fanut in gezellig kantinejûntsje op tongersdei of sneon! Dêr 
hoopje ik dan ek wer snel gebrûk fan te kinne meitsjen 
 
Lourens, in protte sukses mei dyn herstel!  
Wy hoopje dy snel wer op it fjild te sjen!  (WW) 
 
De Stelling:  
Wy binne tige bliid dat de fuotballers oant en mei 26 jier 
wer wat fuotbalje meie. De fuotballers fan 27 jier moatte 
noch efkes geduld hawwe. Swier bale fansels, mar de 
measte âlderein sil it wol goed útkomme. Der mei ommers 
dochs noch net kompetysjeballe wurde en it binne net 
allegear trainingsbistené. 
Mar is it wier wol handich om de spilers oant en mei 26 jier 
wol balje te litten en dêrboppe net? De jeugd is no daliks 
superfit en de âlderein kin harren hielendal net mear 
byhâlde. Of is it júst goed mei it each op de takomst? By de 
mannen kin de SDS O26 no moai balje en sa kin trainer 
Douwe Posthumus moai de jeugd fan de JO19 alfêst wat ynpasse foar folgend 
seizoen. Hjir hawwe wy miskien wol jierren genot fan. By de froulju net oars. 
Famkes fan de JO17 kinne no alfêst ynpast wurde troch trainster Akke-Rixt 
Zijsling. 
 
Wy freegje ús eksperts? Foar harren de stelling: 

óIt is goed dat allinnich de fuotballers oant en mei 26 
jier fuotbalje meieò 
 
Koach fan SDS 1, Douwe Posthuma: 

 Het is een kansloze en volstrekt willekeurige maatregel, maar 
het is beter dan helemaal niet trainen. 
De grens van 26 jaar en 365 dagen is een politieke grens, zo 
heb ik gelezen. Het is een vrij willekeurige grens die 
getrokken is en er is ook totaal niet nagedacht over de 
gevolgen die dit heeft. Bij veel clubs trainen de spelers van 27 
jaar en ouder naast de jongere spelers, gescheiden in twee 
groepen. Boven de 26 mag je namelijk alleen trainen in duoôs 
maar als je allemaal voor, na en tijdens de training bij elkaar 

op een veld staat, kan je ook wel gewoon met elkaar trainen. 
 
  



 

jiergong 51 nr 3 19 maart 2021 

 
Het positieve aan het trainen met alle spelers van 26 en jonger, is dat we een 
duidelijk beeld krijgen van de kwaliteiten van alle spelers die de stap naar de 
senioren gaan maken in de toekomst. Spelen in de JO-19 is een wereld van 
verschil met spelen in SDS 1 en andere kwaliteiten gaan een rol spelen. 
Techniek en inzicht moeten gekoppeld worden aan snelheid, (duel)kracht en 
loopvermogen. Daarnaast moet je ook de juiste mentaliteit hebben, anders ga 
je het niet redden. 
Ik moet zeggen dat het geweldig is om weer op het veld te staan, dat heb ik 
echt gemist de afgelopen maanden. We maken er het beste van en ik hoop in 
mei en juni weer met SDS 1 echte wedstrijden te kunnen spelen. Of de spelers 
dan weer fit genoeg zijn om mee te doen is per speler verschillend, maar de 
jongere spelers zullen wel weer kunnen voetballen. Van de oudere spelers zal 
de ene wat meer tijd nodig hebben dan de ander, maar ik kijk vooral heel erg 
uit naar de eerste echte wedstrijd die SDS weer mag spelen. 
 
Koach fan SDS Vr.1, Akke-Rixt Zijsling: 

Ik bin 't der net mei iens. Je dogge in teamsport, de âlderen 
fâlle no bûten de boat. Ik soe der dan nog ljeafer foar kieze 
om mei 't hele team op 1.5m te trainen dan sûnder 
beperkingen trainen mei allinich de jongsten, sa as no oan 
de orde is. 
Ik begryp wol dat se disse maatregel ynfoert he om de 
jeugd en jongvolwassenen wer wat romte te jaan maar ha 
je die behoefte net at je 28 of 35 binne? Iedereen snakt der 
nei om wer wat te dwaan. 

 
Unôfhinklijk SDS-supporter fanút Frjentsjer, Frank van der Zee: 
De grens foor gesamelijk sporten bij 27 jaar legge is wel een bitsje freemd fien 
ik. Dat het folges mij niet su feul met het firus te maken maar liekt meer op een 

willekeurig kozen leeftied. Bij de eerdere grens van 18 
jaar sat misskien nog wel wat logica maar die kin ik hierin 
niet meteen ontdekke. Misskien dat ut wat met de 
ferkiezingen te maken had het.  
Ut is natuurlijk wel fijn foor degenen die nou wel weer 
magge en die gun ik dat fan harte. Maar je sille maar 
krekt 27 weze. Bovendien fraag ik mie af of die 
maatregelen foor butensporten su wie su feul soden anne 
diek sette.  
Maar hoe ut wel mut? Eerst mutte we mar gauw allemaal 

vaccineert wurre. En maar hope dat we dôr dan eindelijk fanaf binne. 
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Sjakie De Supporter:  

Ik gean der mar fanút dat dit in earste stap is yn de goeie 
rjochting. De oare kant is wol dat as der no noch mar oant 
en mei 26 jier frijút traind wurde mei, der noch in soad 
stappen te gean binne foarôt de supporter wer oan de 
beurt isé.. 
De folgende stap is ommers dat alle fuotballers wer frij 
traine meie, dan wer fuotbalje tsjin ploegen út de 
omjouwing, dan de boksen wer iepen, dan mei publyk en 
as lêste de kantine wer iepen. Dat betsjut dat wy as 
supporters it noch in skoft dwaan moatte mei fuotbal op 

tillevysje. Of soenen de SDSôers dy ôt daliks faksineard binne earder nei binnen 
ta meie? Soe der in ekstra man by de yngong stean om te sjen as je wol 
faksineard binne? Ik bin benijd! Oant no ta is de supporter yn elts gefal noch 
de Sjaaké.. 
 
 
 
In fruitmandsje bringe by Henk Mulder 

 
De trainer fan SDS JO19-1 Henk Mulder  krige 
ferline jier wat lêst fan in bângefoel om syn 
boarst. By de dokter die bliken dat hy wat in hege 
bloeddruk hie en rûn it hert bliken der wat 
fernauwingen te sitten. Nei in hartkatheterisatie 
yn novimber moast hy yn desimber ek noch in 
bypass. Dêrnei koe it herstel begjinne. Wy binne 
benijd hoe ôt it no is. 
 
Wêr hiest lêst fan?  
In ûnbestimd gefoel rûnom it borstbeen by in potsje KNKB 50+keatsen yn 
Tsjom op 1 augustus. Ik moast efteryn soms slaggen rinne litte, ik koe der wier 

net mear komme, mar wûn wol de krâns (beste maten ) Ik koe it gefoel net 

th¼s bringe, omôt je gjin erfaring hawwe mei dit soarte fan klachten. De frou op 
de tillegraaf seach it yn de finale en sei dat ik nei de húsarts moast. Se hie 
gelyk. 
 
Fernaamdest lyk dat it mis wie?  
Ja en nee. Ik hie it allinnich by ynspanning en hope dat it wat stress wie. Ik 
haw der hiel augustus noch mei omgriemd, noch in pear kear simmerjûn 
fuotballe en yn plak fan lekker sliepe de heale nacht wekker mei in bonkend 
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hert. Begjin septimber toch mar nei de húsarts.De húsarts tocht earst oan in 
post-Covid ferhaal (myn frou hie dat foarrich jier april hân), mar pakte om 
saken út te slúten troch, ynjûntroch har stage-erfaring op de cardiologie fan it 
MCL en dat wie mar goed ek. Dernei gie it mei faasje en binnen 3 moanne 
bedarre ik opôe tafel. 
 
Yn desimber bist opereard? 
Op 2 desimer bin ik opereare en binne der 3  omliedingen oanbracht. Stents 
oanbringe koe net fanwege it aard en it plak fan de fernauwings. Myn LAD siet 
foar likernoch 90% ticht en dat wie te merken yn it lêst. Myn respekt foar de 
minsken ynôe soarch is noch grutter wurden as it al wie.  
 
Hoe giet it mei dyn herstel?  
Goed hjer, ik fiel my frij fit. De beheiningen fan de earste wiken ferjitte je gau. 
Haw daliks by thuskomst in hometrainer kocht en dy is goed brûkt. Dat hoecht 
de earste 6 wiken net, mar ik tocht wêrom eins net. Dêrnei 6 wiken ûnder 
begelieding fan Revalidatie Friesland lekker sporten en ik mocht frij snel 
behoarlik ynspanne fan de peut. Bin noch wol ris wurch mar dat heart der by. 
 
Do stiest al wer ris op it fuotbalfjild?   
Ik wurkje sûnt 1 maart heale dagen en dan kin dit ek wol wer. Haw op 2 maart 
efkes ien kear mei de boys meidien en dat koe der foar my nei 6 moanne neat 
dwaan wol op troch. Dogge we net wer, mar ik haw der hearlik fan sliept. Bin 
no tiisdeitejûn mei Remco assistent by it tritichtal fan de O-27 by Douwe.  
 
Hasto it fuotbaljen ek sa mist of kaam it wol moai út foar dyn herstel?    
Euh, ik tink it lêste. Ondanks myn 60+leeftyd mei ik noch ferrekte graach 
sporte. Der moch neat, iksels koe neat, der wie gjin kompetysje en gjin 45+ 
ballerij en yn dy sin kaam it wol út. Ik wol stomme graach wer mei de 45+ balje, 
it wachtet noch efkes op it frijjaan derfan. 
 
In protte sukses mei dyn fierdere herstel en hooplik mei ek de 45+ gau 
wer los!  
 
(WW) 
 
 
 
 
 

 

Sjoch foar al it aktuele  
SDS-nijs elke dei op  

www.vv-sds.nl! 
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In kraammandsje bringe by 
Jort Strikwerda  

Omôt wy yn dizze tiid net fuotballe kinne, binne de 
blessueres ek wat minder en diele wy wat minder 
fruitmandsjes út. Mar de SDSôers sitte net stil. Sa hat 
Jort Strikwerda fan óit Twaddeô op freed 13 novimber 
in lytse poppe krigen. Wy binne benijd hoe ôt it no mei 
Jort is en fansels mei hun lytse faam Silke. 
 
Hoe is it mei dy?  
Mei my is it goed. Ik kin my noch knap fermeitsje yn dizze tiid. Wurk, kluskes 
yn hûs en fansels Silke. Mar it wurd hast tiid dat wy wer wat oars dwaan meie 
en wat mear ûntspanne kinne. 
 
En mei Silke en har mem? 
Silke docht it hartstikke bêst. It begjin wie net maklik, mar sy hat har draai 
ynmiddels fûn. Mem is hielendal fereale op it popke. 
 
Dizze ófrije sneonenô kamen dy wol goed ¼t mei de berte fan Silke? As 
hast 5 wike óberteferlofô opnaam?  
It kaam my goed út. Je moatte der dochs wêze foar jo faam en poppe (dit is in 
taktsyk antwurd). Ik haw 2 wiken óberteferlofô opnaam, dy tiid koe ik moai br¾ke 
om te ferhuzjen. 
 
Wat mist no it meast no ast net fuotballest?    
Benammen it trainen, jûns nei it wurk noch efkes de enerzjy kwyt. Mar fansels 
ek it praat mei teamgenoaten en de minsken der om hinne.  
 
Wat tinkst, oer in pear jier in nij lid by SDS? As sjochst har oer in pear jier 
in oare sport dwaan?   
Fuotbal, keatse as follybal; ik fyn it allegearre moai. Wy ha hjir neat mei 
hynders, dus dat moat mar net.  
 
Sa ja, hat Silke dan de ferdedigings-kwaliteiten fan har heit as nimt se de 
oanfallende posysje oer fan har mem Jildou? 
Ik bin der noch net oer út. Silke is drok mei har hannen, wa wit sjogge wy har 
wol ûnder de latte stean. As op it middenfjild, sa as Jackie Groenen. 
 
Wolst oars noch wat kwyt? 
Nee hear. Tige tank foar it kraammandsje. 
Mar noflik genietsje fan lytse Silke! Spitich kin se har heit de kommende 
tiid noch net oanmoedigje, mar wy hoopje dat we gau wer fuotballe kinne.  
(TB) 
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Werom yn de tiid 
 
Yn de Treffer fan desimber hiene wij it efkes oer de bazar dyôt eartiids flink wat 
jild oplevere foar SDS. Jan Hiemstra fan Frjentsjer wist dêr noch wol wat oer te 
melden. Ek it begjin fan de toto levert noch wat herinneringen op. 
 
It draaiend rêd is oerbleaun 
De bazar waard al yn de fyftiger jierren 
hâlden, want it wie by SDS altyd 
earmoede. Foar plm 1955 wie de bazar 
yn wat yn Easterein doe neamd waard 
de âld skoalle, letter Us Gebou, en no 
trije apparteminten (oan it Skilplein).  
Doe 't de âld skoalle ferboud waard ta ús 
Gebou koe der gjin bazar mear yn 
hâlden wurde want it wie te kreas 
ferboud. Doe waard de bazar yn it 
gymnastyklokaal (nêst de grifformearde 
tsjerke) oan de Wynserdyk hâlden. De 
bazar waard yn desimber hâlden. Yn de 
moanne foar de bazaar moasten de lotten ek noch ferkocht wurde. Dy sieten 
yn boekjes fan 40 dy 't foar kwartsje it stik oan de man brocht wurde moasten. 
Dat smiet dan in tsientsje it boekje op.  Ik tink dat der 1000 lotten oan de man 
brocht wurden moasten. De trekking fan de lotterij fûn oan 'e ein fan de 
bazarjûn plak. Dy jûn waard foar safier it my foar de geast stie altyd plm 
desimber hâlden.  
Wat waard der sa 'n jûn dien? Natuerlik it draaien rêd. Mar ek oare saken as it 
sjitten mei in buks op in kaartsje. Meastal twa of trije skotten foar in kwartsje en 
wa 't dan in hege skoare hie wie winner. Ek populêr wie it opstealjen yn in V - 
foarm fan lege grienteblikjes dy 't dan mei in stoffen bal omsmiten wurde 
moasten. Siz mar in soarte bowling. En dan wie der wer in kompetysje wa 't de 
measte blikjes omsmite koe yn bygelyks trije kear. As rêstige aktiviteit koene 
de minsken riede hoefolle knikkers der yn in glêzen pot sieten. Sjoele wie ek 
ien fan de spultsjes..  
Doe 't de gymseal plm 1961 fergrutte wie en der in nije flier yn kaam mocht der 
gjin bazar mear yn hâlden wurde. Ik tink dat dy fanôf doe hâlden waard yn it 
hok fan molketaper Meinte Nauta healwei oan de Griene Leane. 
Konkl¼zje: it draaiend r°d, saôt dat bij th¼swedstriden draaid wurdt is oerbleaun 
fan de eardere bazar.   
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De toto yn de jierren 60  ek in boarne fan ynkomsten 
Wat miskien ek noch wol aardich is om te 
witten, is dat fanôf plm 1958 minsken yn 
Easterein en Wommels foar it earst oan 
de toto meidwaan koene. Dat hie de 
noadige striid oplevere, want SDS wie doe 
noch Easterein en Easterein wie in strang 
tsjerksk plak. En neffens tsjerklike 
minsken, foaral grifformearden, hearden je 
net te gokken en grif net op in sneinssport 
(want doedestiids waarden alle 
earedivyzje wedstriden, mar ek dy út de earste en twadde divyzje, op snein 
spile. Fêste begjintiid 14.00 oere. 
Yn Easterein kaam lykwols in nije kapper út Grijpskerk, Else Veenstra. Else 
wie sels in goede fuotballer, mar moast op sneontemiddei yn syn kapperssaak 
oan it wurk, mar it bloed krûpte by him der 't it net gean koe. Somtiden sluet er 
de saak en stie op it 
fuotbalfjild. Dizze kapper 
soarge der foar dat by him 
de totoformulieren ynlevere 
wurde koene; de inkelde 
Wommelser dy 't meidie koe 
se ynleverje by Meinte 
Sixma, doe yn de 
fabrykshúskes oan de 
Hofkamp. Der diene net in 
protte minsken oan mei, mar 
it wie it begjin. 
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SDS-klean 

 Wolle je ek yn SDS-klean rinne of in moaie SDS-tas of 

sa bestel dit dan op ús webside www.vv-sds.nl 
en druk op:  
 

 
 
 

Dit is der allegear te krijen: 
 
SDS-tas: ú33,-  
SDS-rugzak: ú31,- 
SDS-trainingspak: ú42,-  
SDS-trainingsbroek: ú25,- 
SDS-trainingsbroek kort: ú18,50 
SDS-sweater: ú25,- 
SDS-midjack: ú47,50 
SDS-trainingsshirt dry-fit: ú21,50 
SDS-polo: ú21,- 
SDS-hooded sweater ú32,- 
SDS-hooded damesvest ú32,- 
Op fersyk fan SDS leden kin der no ek losse trainingsbroeken besteld wurde.  
Binne jim fan plan noch SDS klean te keapen, skilje dan efkes nei: 
Douwe Dirk Reitsma (332500), want SDS hat wat SDS-klean op foarrie. 
Hjir kin efentueel ek past wurde. 

SDS-sjaals 
Der binne noch altiten SDS-sjaals te 
krijen. Sy koste ú12,- en binne te 
krijen by Douwe-Dirk Reitsma: 
Tel: 332500  
of mail nei  

douweenjetreitsma@hetnet.nl 
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Persoanlik 

Wy stelle jim graach foar 
oan: 
 
 
Rudmer-Jesse Joustra 
 
 
 

 
Namme 
 

Rudmer Jesse  

Berne  
 

5 juni 2010  

Yn Wommels, Easterein as....  
 

Wommels! 

Skoalle 

 
It Funemint 

By SDS sûnt  
 

2015 

Team  
 

JO11 

Gjin fuotbal, dan...  
 

Boartsjen mei Freonen 

Favorite klup Nederlân  
 

Heerenveen 

Favorite klup bûtenlân 

 
Barcelona 

Beste trainer  
 

Luka en Wesley 

Beste fuotballer yn Nederlân Joey Veerman 

Beste fuotballer yn it bûtenlân Messi 

Favorite fuotballer SDS  Pieter Sijtsma 

Beste keeper Mark Klijnsma 

Favorite posysje  
 

Verdediger  

Sterkste punt 

 
Verdedigen 

Swakste punt 

 
Keepen 

Moaiste stadion  
 

Abe Lenstra stadion  

Idoal 
  

Messi 
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Hichtepunt 
  

Voetballen op Terschelling 

Djiptepunt  
 

- 

Moaiste goal 
  

Kopgoal 

Skoudertriuw as tackel? 
  

Tackel 

Boas om 
  

Vervuiling 

Flinters yn de búk fan 
 

Voetbalwedstrijd 

Tillevysje  
 

Freeks wilde wereld. 

Muzyk 
  

Couting Stars 

Lekkerste iten 
  

Pizza 

Minst lekkere iten Zuurkool 

Bakje patat of broadsje sûn? 
 

Broadsje sûn 

Drinken 
 

Sinas 

Spulkompjoeter of bûten boartsje Bûten boartsje 

Favorite game 
 

Fortnite  

As ik skoar dan fier ik dat sa.... 
 

High five 

Kampioen Earedivyzje 2020/2021 

 
It leafst Heerenveen 

Cambuur of SC Heerenveen? 

 
Heerenveen 

Moaiste sjurt 

 
Heerenveen 

Lelijkste sjurt 

 
Cambuur 

Fuotbalskuon 

 
Adidas 

Rjochts of lofts? 

 
Rjochts 

Gers of keunstgers? 
 

Gers 

At ik letter grut bin dan.... 
 

Wordt ik bioloog of fuotballer 
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Jelke Sijbesma docht 
technyktrainingen by  
sc Cambuur 

 
Op Facebook kamen wy in nijsgjirrich 
berjocht tsjin fan Robert Sijbesma. Syn 
soan Jelke docht mei oan de 
technyktrainingen by sc Cambuur. Heit 
Robert en mem Wiepkje hienen op 
Facebook sjoen dat Cambuur dit oanbied en 
tochten oan Jelke. Jelke wie lyk 
enthousiast. Wy hawwe by Jelke hifke hoe ôt 
hy it dêr fynt. 
 
Wat fynsto der fan dasto by sc Cambuur 
technyktrainingen dwaan meist? 
Ik fûn it earst wol spannend, mar ek wol stoer. 
En ik haw in tenue mei myn namme der op 
krigen, dat fyn ik moai. 
 
Hoe faak is dit? 
Ien kear yn de wike op sneintemoarn. 
 
Wêr binne de trainingen? 
Yn Ljouwert yn it Cambuurstadion. 
 
Fan wa krijsto de trainingen? 
Ik wit net hoe se hjitte, mar it binne jeugdtrainers fan Cambuur. 
 
Wat fynst fan de technyktrainingen? 
Heel erg leuk, want je kinne der in soad 
leare. 
 
Trainst net folle leaver by sc 
Heerenveen? 
Makket my net út, ik wol dêr ek wol yn it 
stadion traine! 
 
Jelke, mar in hiel soad plesier tawinske 
op de technyktrainingen by sc Cambuur! 
 
(WW) 
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SDS -Look-a-likes(29) 
Fine jim in SDSôer op in fuotballer, in bekende Nederlander, in D¼tser, in 
blomkoal, Doutzen Kroes of oars ien of wat lykjen mail ús dan in foto. It leafst 
fansels ek efkes mei de foto op wa ót jim degene lykjen fine. Wy binne hiel 
benijd. Mail jim SDS-Look-a-like nei DeTreffer@vv-sds.nl! 
 
Martin Meiland as Allert Turksma:  

   
 
Rapper Hendrik as Sjors Engbrenghof: 

  
 
Jurjen Ramos as Sergio Los: 

 


